
 
 Zápis 

 
z 30. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne  26. 10. 2010 

 
Přítomno dle prezenční listiny: 17 
 
 
Omluveni: doc.Kvasnička, prof. Macková, RNDr. Sajdl, Ing. Schrott 
Hosté:  doc. Bartovský,  doc. Koubek,  doc. Pospíšil, Ing. Chválná, doc. Staněk, prof. 
Kratochvíl 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program:  
 

1. Volby  zástupců akademické obce a studentů do Akademického senátu  VŠCHT 

2. Zhodnocení průběhu vnitřních grantů v roce 2010, varianty úpravy pravidel  na rok 
2011 (pror. Pospíšil) 

3. Informace o čerpání mzdových prostředků za rok 2009 
4. Návrh změny zákona o vysokých školách (pror. Staněk) 
5. Hodnocení  VaV (pror. Pospíšil, prof. Leitner) 
6. Různé 

 
Ad 1. 
 Prof. Valentová informovala, že k 31. lednu 2011 končí volební období zástupců akademické 
obce, volební období studentů pak 31.3.2011. Předsednictvo AS vyhlásilo na svém zasedání 
dne 15.10.2010 volby zástupců do obou částí senátu. Předsedou volební komise byl jmenován 
doc. Vratislav Flemr, CSc. Volby proběhnou ve dnech 6. - 10. 12. 2010 elektronickou formou.  
 
Ad 2.  
Doc. Pospíšil informoval, že po dohodě s děkany a diskusi s předsedou studentské části AS 
navrhuje zachovat poměr dělení finančních prostředků mezi oborové a badatelské projekty, tj. 
1/3 dotace na badatelské projekty a 2/3 na oborové projekty. Upozornil, že výše dotace bude 
pravděpodobně o 4,5 mil. Kč nižší než v loňském roce. 
Grantový řád VŠCHT zůstane ve stejném znění, Zásady studentské grantové soutěže budou 
upraveny zejména v čl. 4, bod 5 týkající se rozdělení bodového hodnocení a limitu finančních 
prostředků. Další připomínky je možno uplatnit do příštího zasedání senátu, tak aby finální 
podoba dokumentu mohla být zpracována a předložena k projednání na následujícím zasedání 
senátu začátkem prosince. 
 
Ad 3. 
Ing. Chválná předložila bilanci zdrojů a čerpání osobních nákladů za rok 2009. Senát bere na 
vědomí. 
 
 
 



Ad 4. 
Doc. Staněk informoval o návrhu novely zákona o vysokých školách, kterou MŠMT zamýšlí 
upravit výši poplatků, resp. umožnit veřejným vysokým školám vybírat poplatky další, a 
explicitně umožnit použití prostředků stipendijního fondu i na jiné účely než je výplata 
stipendií. Jedním z nově navrhovaných poplatků je poplatek za zápis do studia v 
akademickém roce. Ing. Štursa sdělil, že studentská komora RVŠ na svém výjezdním 
zasedání vyjádřila kategorický nesouhlas se zavedením tohoto poplatku.  
V diskusi byl opakovaně vyjádřen nesouhlas s touto navrhovanou úpravou zákona. 
 
Ad 5. 
 Prof. Leitner konstatoval, že body získané v rámci hodnocení výsledků výzkumných 
organizací (body RIV) významným způsobem ovlivňují příjmovou stránku rozpočtu školy. 
Kriteria (tj. uznatelné druhy výsledků a jejich bodové ohodnocení) se každý rok mění. Dále 
upozornil na to, že ve srovnání s jinými technickými VŠ získává VŠCHT málo bodů 
v kategorii Aplikované výsledky, zejména G – funkční vzorek a R – software. Doporučuje, 
aby vedení školy zorganizovalo informativní schůzku s akademickými pracovníky, na které 
bude jednak deklarován vzrůstající význam bodů RIV pro přidělování finančních prostředků 
ze strany MŠMT ČR, jednak podrobně představena současně platná metodika hodnocení a 
ukázány příklady již akceptovaných výsledků jiných institucí v kategorii Aplikované 
výsledky. Pror. Pospíšil s tímto návrhem souhlasil. 
Doc. Koubek připomenul, že současný způsob hodnocení VaV je předmětem diskuse, AVČR 
jej dlouhodobě zpochybňuje a je otázka, zda nedojde v dohledné době k jeho změně.  
Prof. Gedeon opakovaně navrhuje zvážit finanční ohodnocení „kvalitní“ publikační aktivity. 
 
 
 
Příští zasedání AS VŠCHT se bude konat 16. listopadu 2010 
 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                 Za správnost: O. Valentová 
 


